
Referat fra generalforsamling i Ensemble Midtvests Venner 
 
Tid: 21. marts 2024 
 
Sted: Heart 
 
Dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent 
2. Beretning om foreningens virksomhed 
3. Kassereren fremlægger det reviderede regnskab 
4. Fastsættelse af det årlige kontingent 
5. Forslag til ændringer af vedtægter (nyt punkt) 
6. Fremtidige aktiviteter 
7. Valg af 3/4 medlemmer til bestyrelsen 
8. Valg af 2 suppleanter for 1 år 
9. Valg af revisor og revisorsuppleant 
10. Eventuelt 

 
Pkt. 1 Valg af dirigent 
Efter at Birgit Toft havde budt velkommen blev Birgit Hesselvig Nielsen foreslået og valgt som 
dirigent. BHN konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt og gav ordet til Birgit Toft. 
 
Pkt. 2 Beretning om foreningens virksomhed 
Birgit Toft aflagde beretning om det forgangne år og nævnte bl.a. koncertudflugten til Kabbel 
Hovedgård, der blev arrangeret i samarbejde med Lemvig Musikforening. 
 
Venneforeningen overbragte i forbindelse med julehygge arrangementet 100.000 kr. til ensemblet. 
Dette blev muliggjort efter opgivelse af bogprojekt om ensemblets og venneforeningens historie. 
 
Venneforeningen har d.d. 373 medlemmer. 
 
Der er kommet 2 nye sponsorer til, nemlig Vestjysk Bank og Jyske Bank. 
Herefter er sponsorerne følgende: 
C.C. Contractor A/S 
CAN Management A/S 
KP Invest A/S 
Herning Gymnasium 
Bestseller Retail Europa A/S 
Hans Foxbys Fond 
JBS Textile Group A/S 
Jyske Bank 
Vestjysk Bank 
 
Birgit Toft udtrykte en stor tak til sponsorerne for deres støtte, lige som der lød en tak til 
vennekredsen og de fremmødte foruden ensemblets musikere og medarbejdere. 
 
Bestyrelsen vil gerne i stigende grad donere midler til ungdomsarbejde inden for musikken. Det vil 
også være et godt argument over for sponsorerne. 
 
Formandens beretning er tilgængelig på Ensemble Midtvests hjemmeside. 



Pkt. 3 Kassereren fremlægger det reviderede regnskab 
Kassereren, Birgit Hesselvig Nielsen, gennemgik regnskabet for året 2023, der i forvejen var uddelt 
til de tilstedeværende. Heraf fremgik det, at indtægterne havde været 103.008 kr. med 75.670 kr. fra 
kontingenter og 27.291 kr. fra sponsorer. Udgifterne beløb sig til 39.232, hvorefter årets overskud 
blev på 63.775 kr. Egenkapitalen var ultimo på 136.392 kr. forinden udbetalingen på 100.000 kr. til 
Ensemblet. 
 
Pkt. 4 Fastsættelse af det årlige kontingenter 
Kontingentet på 175 kr. fastholdes. 
 
Pkt. 5 Forslag til ændringer af vedtægter (nyt punkt) 
Bestyrelsen havde i forvejen udsendt forslag til vedtægtsændringer, og disse blev godkendt. 
 
Bestemmelsen i §4 om konstituering af nodearkivar bortfalder. 
 
Indkaldelse til generalforsamling i § 5 skal fremtidig ske gennem nyhedsbrevet i stedet for gennem 
den lokale dagspresse. 
 
Desuden blev der indsat et nyt punkt 5 i dagsordenen til generalforsamling: ”Forslag til ændringer 
af vedtægter”, som fremover benævnes ”Indkomne forslag”.   
 
Lisbeth Gormsen redegjorde for ændringen af § 8 vedr. nedlæggelse af foreningen. Teksten lyder 
nu: ” I tilfælde af foreningens ophør overdrages alle aktiver og passiver til den selvejende institution 
Ensemble MidtVest med henblik på fortsat fremme af den klassiske musik i Ensemblets 
virkeområde.” 
 
Pkt. 6 Fremtidige aktiviteter 
Som det fremgår af formandens beretning i punkt 2, vil bestyrelsen gerne støtte initiativer, der 
støtter de unge. De tidligere rejseaktiviteter satses der på at genoptage. En planlagt rejse til en 
musikfestival i Mantova i Norditalien er blevet aflyst, da det er endt med, at Ensemblet ikke blev 
inviteret pga. besparelser hos festivalen. 
 
Ensemblechef Klara Bernat takkede for vennernes støtte og fremmøde til koncerterne og gennemgik 
hovedpunkterne i det kommende musikprogram. 
 
Pkt. 7 Valg af 3/4 medlemmer til bestyrelsen 
Dette år er bestyrelsesmedlemmerne Hanne Green, Niels Hybholt, Birgit Hesselvig Nielsen og 
Niels Gade på valg. 
Hanne Green genopstiller ikke, medens Niels Hybholt, Birgit Hesselvig Nielsen og Niels Gade blev 
genvalgt. 
Bestyrelsen har foreslået den nuværende suppleant, Lisbet Gormsen, valgt til bestyrelsen, hvilket 
blev vedtaget. 
 
Pkt. 8 Valg af 2 suppleanter for 1 år 
Carsten Dalgaard blev genvalgt og Linda Fanø Clausen blev nyvalgt. Linda bor i Holstebro og 
underviser på Holstebro Musikskole og på MGK Midt Vest. 
 
Pkt. 9 Valg af revisor og revisorsuppleant 
Immanuel Rønnow genopstiller ikke som revisor, og Mogens Schulze genopstiller ikke som 
revisorsuppleant. 
Orla Bredgaard blev foreslået og valgt som revisor og Poul Erik Nielsen blev foreslået og valgt som 
revisorsuppleant. 



 
Pkt. 10 Eventuelt 
Lisbet Gormsen oplyste, at Ensemblet skal spille på West Cork Festival i Irland i perioden 28.06.-
07.07. 2024 og spurgte, om der kunne være interesse for en vennetur i den forbindelse. Der var ikke 
umiddelbar tilkendegivelse om interesse, og det vurderes sammen med ensemblesekretariatet, om 
rejsen skal tilbydes i et nyhedsbrev. 
 
Poul Erik Nielsen bad om, at foreningens vedtægter, generalforsamlingens mødereferat samt 
oplysninger om hvilke bestyrelsesmedlemmer, der er på valg, lægges på ensemblets hjemmeside. 
 
Birgit Toft afsluttede generalforsamlingen med at sige tak til Immanuel Rønnow med vin og 
blomster for mange års indsats som revisor. Mogens Schulze fik tak for mange år som 
revisorsuppleant. Endelig blev Hanne Green takket for mange års arbejde som bestyrelsesmedlem, 
og blev med blomster udnævnt til æresmedlem af Vennekredsen. 
 
 
 
Referat fra konstitueringsmøde efter generalforsamlingen 
Birgit Toft blev valgt som formand og meddelte, at hun tager et år mere, hvorefter hun vil holde 
som formand. 
Iben Østerbye udnævntes til næstformand. 
Birgit Hesselvig Nielsen fortsætter som kasserer. 
Niels Hybholt fortsætter som medlemsansvarlig. 
Niels Gade fortsætter som sekretær. 
Henny Rønnow varetager informationsbreve til medlemmer 
Lisbet Gormsen er nyvalgt medlem af bestyrelsen 
Carsten Dalgaard bliver 1. suppleant. 
Linda Fanø Clausen bliver 2. suppleant. 
 
Birgit Toft, Henny Rønnow og Iben Østerbye er på valg i 2025. 
 
 
Referent: 
Niels Gade 
 
 
 
 
 


